
ممنوعيت جذب 
سعيد احمديان
      گزارش

بازيکن و مربي 
خارج�ي در دو 
تيم استقلال و پرسپوليس در حالي مي تواند 
براي جلوگيري از حيف و ميل بيت المال مؤثر 
باشد که مديران و مربيان دلال نما ديگر جايي 

در فوتبال نداشته باشند.
بازيکنان بي کيفي��ت خارجي سال هاس��ت که 
يک��ي از  چالش هاي پرهزينه فوتبال باش��گاهي 
کش��ورمان هس��تند، معضلي که علاوه بر حيف 
و ميل بيت الم��ال و سوءاس��تفاده مالي دلالان، 
مديران و مربيان، در سال هاي اخير سبب افزايش 
شکايت هاي خارجي ها از تيم هاي ايراني در فيفا 
نيز ش��ده تا به يکي از مش��کلات جدي فوتبال 
تبديل شود که علاوه بر ضربه زدن بر وجهه ايران 
در فدراسيون جهاني فوتبال، سبب خروج ارز از 
کشور، آن  هم در شرايط س��خت اقتصادي شده 
اس��ت. در اين بين فدراس��يون فوتبال به عنوان 
متولي اصلي فوتبال با وجود چنين چالش��ي که 
باشگاه ها در رابطه با بازيکنان خارجي با آن روبه رو 
هستند، ترجيح داده که بيشتر بيرون گود بنشيند 
و به جاي وض��ع قوانين بازدارن��ده، خطر چنين 
چالشي را تنها در جلس��ات فرمايشي به مديران 
باشگاه ها گوش��زد کند، به خصوص که مديران 
فدراسيون اين روزها بيشتر از هر زماني به جاي 
پرداختن همه جانبه به مشکلاتي که فوتبال با آن 
درگير است، خودشان را سرگرم اصلاح اساسنامه 

کرده اند تا براي بيشتر ماندن زمان بخرند. 
در اين بين وزارت ورزش با تمام انتقادهايي که به 
عملکرد مسعود سلطاني فر در زمينه ورزش و به 
خصوص فوتبال وارد است روز شنبه در تصميمي 
که با استقبال همگاني روبه رو شد، جذب بازيکن و 
مربي خارجي را در دو تيم زيرمجموعه اش، يعني 
اس��تقلال و پرس��پوليس تا اطلاع ثانوي ممنوع 
کرد تا حداقل هزينه هايي که اين دو باش��گاه در 
سال هاي اخير بابت جذب خارجي هاي بي کيفيت 

متحمل می شدند، فعلًا بيشتر نشود.
    زودتر مي توانست اتفاق بيفتد

اقدام وزارت ورزش را بايد در راس��تاي صيانت از 
بيت المال ارزيابي کرد، اقدامي که مي توانس��ت 
خيلي زودتر از اين عملي شود و جلوي ضررهاي 
هنگفتي که در س��ال هاي گذش��ته متوجه اين 
دو باشگاه دولتي ش��ده را بگيرد، به خصوص که 
سال هاست تمامي باشگاه ها کم يا زياد با چنين 
مشکلي روبه رو هس��تند و اين مسئله با توجه به 
زير ذره بين بودن دو باش��گاه بزرگ پايتخت در 
استقلال و پرسپوليس بيش��تر از ساير باشگاه ها 

ديده مي شود و مورد توجه قرار مي گيرد.
 اين در ش��رايطي اس��ت که در برخي باشگاه هاي 
صنعتي موارد خسارت بارتري در زمينه جذب بازيکن 
و مربي خارجي ديده مي شود. تيم هايي که برخلاف 
استقلال و پرس��پوليس کمتر در چشم هستند و 

همين مسئله سبب شده دلالان و برخي مديران و 
مربيان حاشيه امنيت بيشتري براي سوءاستفاده از 
بيت المال و جذب بازيکنان خارجي بي کيفيت، آن 
هم تنها براي سوءاس��تفاده مالي داشته باشند. به 
همين خاطر ضروري اس��ت در ساير باشگاه ها هم 
معضل جذب ارزه��اي هدررفته از جذب بازيکنان 
بي کيفيت بررس��ي و در اين باره مشخص شود که 
پرداختي هاي قراردادها چند درصد آن به بازيکن 
رسيده و بقيه مبلغ قرارداد به چه حساب هايي واريز 
ش��ده، به خصوص که در فوتبال ايران ديگر محرز 
شده است که دلالان با کمک مديران و مربيان مبلغ 
قرارداد يک بازيکن خارجي و بي کيفيت را با چند 
برابر قيمت واقعي اش امضا می کنند و درصد کمي 
از اين مبلغ به بازيکن مي رسد و بقيه آن بين دلال، 

مربي و مدير باشگاه تقسيم مي شود. 
    نظارت بر مديران فوتبال تشديد شود

 تصميم وزارت ورزش ب��راي جلوگيري از حيف 
و ميل بيت المال ب��ا ممنوعيت ج��ذب بازيکن 
خارجي در دو باشگاه استقلال و پرسپوليس تنها 
يک مسکن است و براي اثربخشي و جلوگيري از 

فساد در زمينه قراردادهاي خارجي هاي دو تيم در 
سال هاي اخير  نيازمند اقدامات قاطعانه تري است. 
تشديد نظارت بر قراردادهايي که امضا مي شود 
يکي از مهم ترين فاکتورهايي است که بايد در دو 
باشگاه استقلال و پرسپوليس که از بودجه دولتي 

هزينه مي کنند، لحاظ شود. 
ع��دم نظ��ارت وزارت ورزش ب��ر مس��ائل مالي و 
هزينه کردهايي که در دو باش��گاه دولتي پايتخت 
صورت مي گيرد، زمينه گس��ترده اي را براي فساد 
در اين دو باشگاه مهيا کرده و مديران اين دو تيم در 
سال هاي اخير با توجه به اينکه روي عملکردشان 
نظارتي نبوده با سوءمديريت ،  استقلال و پرسپوليس 
را به بهش��ت دلالان تبديل کرده ان��د، طوري که 
دلال ها با چراغ س��بز برخي مديران و مربيان اين 
دو تيم، بازيکن 50 هزار يورويي را پنج  برابر قيمت 
به باش��گاه قالب مي کنند و پس از افشاي چنين 
تخلف و فس��ادي هم وزارت ورزش مدير مربوط را 
نه تنها بازخواس��ت نمی کند، بلکه چنين مديري 
ارتقاي پس��ت هم مي گيرد. هرچن��د ممنوعيت 
مقطعي جذب بازيکن و مربي خارجي جلوي حيف 

و ميل هاي احتمالي را ب��راي حداقل زماني کوتاه 
مي گيرد، اما وزارت ورزش بايد با افزايش نظارت ها و 
حساب کشي از مديران منصوبش، فسادي را که به 
واسطه قراردادهاي بي ضابطه در دو باشگاه دولتي 
پايتخت به وجود آمده، ريشه کن و مديران متخلف 

را به قوه قضائيه معرفي کند.
    بهانه دست بازيکنان داخلي نيفتد

علاوه بر اي��ن ممنوعيت ج��ذب بازيکن و مربي 
خارجي در دو باشگاه دولتي استقلال و پرسپوليس 
نبايد بهانه اي براي افزايش بي ضابطه قراردادهاي 
بازيکنان داخلي شود، به خصوص که در گذشته 
ممنوع شدن قرارداد با دروازه بانان خارجي سبب 
شده بود قيمت دروازه بان هاي کشورمان به شکل 
بي ضابطه و فضايي چند برابر شود. با توجه به اين 
تجربه مس��ئولان وزارت ورزش ب��ا نظارت روي 
قراردادهاي بازيکن��ان دو تيم نبايد اجازه بدهند 
بازيکنان داخل��ي از ممنوعيت ج��ذب بازيکن 
خارجي سوءاستفاده کنند و پيشنهادهاي چند 
برابري براي تمديد يا امضاي ق��رارداد روي ميز 

مديران باشگاه بگذارند.
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شيوا نوروزی

دنيا حيدري

وزارت ورزش مدیر بله قربانگو می خواهد 
افرادی که وارد مديري��ت ورزش و فوتبال 
می شوند بايد گواهی و تأييديه داشته باشند، 
اما مديريت باشگاه ها تنها جايی است که 
نيازی به س��ابقه، تخصص و گواهی ندارد. 
زمانی ک��ه وارد فوتبال حرفه ای ش��ديم، 
مديريت را در باش��گاه ها تعيين نکرديم و 
الان تصميمات در اتاق های در بسته گرفته 
می شود، به همين دليل مديريت باشگاهی 
ما روز به روز آسيب بيشتری می بيند. هر 
کس��ی که می آيد ش��عارهايی می دهد و توقعاتی ايجاد می کند،  سپس 
کوهی از بدهی و مشکلات را بر جا می گذارد و فرار می کند. اين مديران 
شايد افراد بسيار خوبی باشند، اما نسبت به اين شغل يا تبحر لازم را ندارند 
يا شناخت کافی از باشگاه را يا اينکه از دلسوزی لازم برخوردار نيستند. 
متأسفانه ما استانداردی در مديريت باشگاهی نداريم و وزارت ورزش هم 
توهم دانايی دارد و آقايان فکر می کنند از همه داناتر هستند که اين خيلی 
خطرناک اس��ت. مديران وزارت ورزش و جوانان، هميشه يک فرد تابع، 
مطيع و بله قربانگو را برای مديريت باشگاه ها انتخاب می کنند، در حالی که 
اختيار بايد با مسئوليت برابر باشد، اما آقايان مسئوليت را به مدير می دهند 
و اختيار را نمی دهند. اين مشکلی است که در حوزه دولتی هم گرفتار آن 
هستيم. مديرانی در باشگاه ها آمدند و خرابکاری کردند که شايد در ادارات 
ديگر توانايی فراوانی داشتند، اما مديريت باشگاه با فلان اداره يا قوه  انتظامی 
متفاوت است. يک سردار در راهنمايی و رانندگی در درجه بالايی از مديريت 
بود و مديريتش را می پسنديدند، اما با حضورش در ورزش به خود و باشگاه 
مربوط آسيبی زد که تا سال های زيادی قابل جبران نبود، اما چه می شود؟ 
آيا آقايان بعد از کنار رفتن از مديريت پاسخگوی اشتباهات شان هستند يا 
کسی آنها را ملزم به پاسخگويی می کند؟ نه! برای اينکه اختياری به مديران 
نداده ايم. آقايان به مديران دس��توری می دهند که آمر بيشتر از مجری 
مقصر است. مافوق می گويد فلان بازيکن يا مربی را بياور و به هر قيمتی اول 
شو. مدير مربوط هم دستور رئيس خود را اجرا می کند و وقتی به توفيقی 
نمی رسد، نمی تواند پاسخ بدهد. مسيری که می رويم کاملاً غلط است و آن 
را بايد اساسی اصلاح کنيم. اوضاع در اين مسير روز  به روز بدتر می شود، اما 

همتی برای تغيير مسير و اصلاح اشتباهات وجود ندارد.

تمجید مارکا از بانوی نقاش ایرانی
بانوی نقاش ايرانی توانايی کش��يدن چهره هر فردی را دارد. فاطمه حمامی 
همان دختر معلولی است که با طراحی چهره فوتباليست های ايرانی و خارجی 
شهرتی بين المللی پيدا کرده است. بانو حمامی آنقدر ماهرانه چهره سوژه هايش 
را نقاشی می کند که تحسين همه را برانگيخته است. او که علاقه خاصی به 
فوتبال دارد چهره کريس رونالدو را نيز به تصوير کشيده است. هنرنمايی نقاش 
ايرانی واکنش نشريه اسپانيايی مارکا را به همراه داشته است. مارکا با انتشار 
عکس فاطمه حمامی و تصوير مهاجم پرتغالی به تمجيد از اين هنرمند پرداخته 
است. اين بانو با تکيه بر توانايی هايش فعل خواستن را صرف و ثابت کرده که 
معلوليت محدوديت نيست. او پيش از اين تصوير ستاره های فوتبال ايران را هم 
طراحی کرده که شگفتی و تحسين همه را در پی داشت. انگيزه و روحيه بالای 

اين بانوی هنرمند می تواند الگوی خوبی برای همه ما باشد.

زندگي بدون فوتبال مثل بازنشستگي است

برنامه احتمالي لیگ قهرمانان اروپا
بازی ه�����ای       خبر
باقی مانده ليگ 
قهرمانان اروپا به احتمال زياد در آگوست )مرداد( 
آغاز مي شود. ژان ميشل اولا، رئيس ليون در يک 
مصاحبه زمان از سرگيری ليگ قهرمانان اروپا را 
اعلام ک��رد. او گفت: »بازی برگش��ت م��ا برابر 
يوونتوس هفتم آگوست )۱۷ مرداد( در تورين و 
پشت درهای بسته برگزار خواهد شد.« در ليگ 
قهرمانان چهار بازی برگشت يک هشتم نهايی 
باق��ی مان��ده اس��ت. يوونت��وس- لي��ون، 
منچسترس��يتی-رئال مادريد، بايرن موني��خ- 

چلسی و بارسلونا- ناپولی بايد به مصاف هم 
بروند. بر اساس اين اظهارنظر، اين ديدارها 
جمعه و شنبه، يعنی هفتم و هشتم آگوست 
برگزار خواهند شد. تيم های آتالانتا، لايپزيگ، 

اتلتيکومادريد و پاری سن ژرمن پيش از اين در 
جمع هشت تيم برتر قرار گرفته اند. نيمه نهايی 

روزهای سه شنبه و چهارشنبه، يعنی ۱8 و ۱9 
آگوس��ت )۲8 و ۲9 م��رداد( برگزار می ش��ود. 
بازی های برگشت ۲۱  و ۲۲ آگوست )۳۱ مرداد 
و يک شهريور( و فينال هم ۲9 آگوست )هشتم 
شهريور( به ميزبانی استانبول برگزار خواهد شد.

در حالي که جهان فوتبال چشم 
فريدون حسن

      فوتبال اروپا
انتظار ش��روع دوباره رقابت هاي 
باشگاهي در کشورهاي مختلف 
است و برنامه ريزي ها براي تمرينات و پا به توپ شدن بازيکنان در 
ليگ هاي مختلف صورت گرفته، اما حالا بوندس ليگا با يک حاشيه 
جديد روبه رو شده است، حاشيه اي که هيچ بعيد نيست اصل برگزاري 
رقابت هاي فوتبال اين کشور و حتي ديگر کشورهاي اروپايي را زير 
سؤال ببرد. ظاهراً ويروس کرونا دست بردار فوتبال نيست و فوتبال 
هم توانايي مقابله با اين ويروس را ندارد. با اعلام باشگاه دينامو درسدن 
که در بوندس ليگا۲ حضور دارد اين تيم به دليل مثبت شدن تست 
کرونای دو نفر از بازيکنانش، تمام بازيکنان تي��م اصلی خود را به 
قرنطينه فرستاده و نمی تواند طبق برنامه در اولين بازی اش مقابل 
هانوفر به ميدان برود. به اين ترتيب مسئولان فوتبال آلمان با شوکی 
بزرگ مواجه شده اند. شوکي که به نظر مي رس��د روي تصميم از 
سرگيري رقابت هاي فوتبال تأثير بسزايي داش��ته باشد.  باشگاه 

درسدن با انتشار اطلاعيه ای رسمی در وب سايت خود اعلام کرد: 
»روز جمعه هشتم می ۲0۲0 سومين تست کرونا از همه تيم های 
بوندس ليگا۲ گرفته شد و بازيکنان و کادر فنی دينامو درسدن هم در 
اين تست ها شرکت کردند. اما روز شنبه به ما اعلام شد که دو نفر از 
اعضای تيم مان به کرونا مبتلا شده اند. اين دو بازيکن در حال حاضر 
علائم بيماری ندارد و در روزهای اخير در معاينات پزشکی مشکوک 
نبوده اند. نهاد بهداشتی ايالتی درسدن بعد از بررسی دقيق اين شرايط 
تصميم گرفت کل تيم اول باشگاه و از جمله کادر فنی و نيروهای 
خدماتی به خانه های خود فرستاده شوند و در يک قرنطينه ۱4 روزه 
قرار بگيرند.« در حالی که درسدن طبق برنامه بايد تا کمتر از يک 
هفته ديگر در خانه هانوفر به مصاف اين تيم برود، مسئولان باشگاه 
می گويند حالا امکان برگزاری اين بازی وجود ندارد. اين باشگاه اعلام 
کرد: »قرنطينه ۱4 روزه تيم ما بر اس��اس قواع��د مربوط به حفظ 
سلامت عمومی در بحران اپيدمی اعلام شده است، به دليل شرايط 

جديد شرکت ما در بازی مقابل هانوفر غيرممکن خواهد بود.«

شوک دوباره کرونا به فوتبال آلمان

درسدن در قرنطینه

تصور اينکه روزي فوتبال وجود 
حامد قهرماني

     چهره
نداشته باشد غيرممکن بود، اما 
کرونا با جه��ان کاري کرده که 
حالا همه حس��رت به دل تماش��اي يک بازي فوتبال هستند. 
هرچند که بازي بدون تماشاگر هم لطفي ندارد، اما کار به جايي 
رسيده که همه حاضرند فوتبال باشد، حتي اگر مجبور باشند از 
قاب تلويزي��ون آن را ببينند. ح��ال و روز بازيکن��ان هم بهتر از 
هواداران نيست تا جايي که مسئولان تيم ها بايد به شدت مراقب 
شرايط روحي و رواني آنها باشند، آن هم وقتي که بازيکني 
مثل فان دايک حالا حرف از بازنشس��تگي مي زند. 
مدافع گرانقيمت هلندی ليورپول می گويد زندگی 
بدون فوتبال برای او تداعی کننده بازنشستگی 
است. او مي گويد: »برای ما فوتباليست ها که در 
طول س��ال، مرتب درگير رقاب��ت، تمرين و 
مسابقه هس��تيم، اين روزها خيلی عجيب و 
سخت بوده است. من خودم در اين دوران به 
بازنشس��تگی از فوتبال فکر کردم. شباهت 
زيادی بين اي��ن دوران و بازنشس��تگی از 
فوتب��ال وج��ود دارد. البته من ه��م کاملًا 
معتقدم که س��لامت افراد خيل��ی مهم تر از 
فوتبال و هر مس��ئله ديگری اس��ت و الان همه 
تمرکزمان بايد روی کنترل کرونا باشد.« فان دايک و 
ليورپول برای قطعی کردن قهرمانی خود در ليگ برتر 

انگليس تنها به دو برد ديگر نياز دارند.

دست دلالی مدیران و مربیان از فوتبال کوتاه شود
حاشيه اي بر ممنوعيت جذب بازيکن و مربي خارجي در استقلال و پرسپوليس براي جلوگيري از حيف و ميل بيت المال

تصمیمی برای تغییر تابعیت نداشتم
سارا خادم الشريعه، استاد بزرگ شطرنج بانوان ايران پس از بازگشت به تيم 
ملی گفت: »به خاطر مشکلاتی که در فدراسيون وجود داشت، علاقه ای به 
ادامه همکاری نداشتم. نمی خواستم افتخاراتم به نام رئيس قبلی ثبت شود. 
دل همه از فدراسيون و مديريتش پر بود. گله های ۱00 ساله از وضعيت مان 
داشتيم، اما به خاطر خيلی مسائل مدام سکوت  کرديم تا اينکه به يک باره 
منفجر شديم. هيچ تصميمی برای تغيير تابعيت نداشتم. انتشار پستی در 
فضای مجازی تقريباً با اقدام برخی ورزشکاران برای رفتن از ايران همزمان 
ش��د، به همين دليل خيلی ها فکر می کردند که من هم چنين برنامه ای 
دارم، در حالی که اصلًا به آن فکر هم نمی کردم. از ابتدا هيچ تصميمی برای 

رفتن از ايران و بازی زير پرچم کشوری ديگر نداشتم.«

شرایط سخت 2 پرتابگر دیسک ایران در بلاروس
حسين رسولی و بهنام ش��يری، دو پرتابگر ديس��ک ايران هستند که 
بهمن ماه 98 توسط فدراسيون دووميدانی به اردوی بلاروس اعزام شدند 
که با شيوع ويروس کرونا و لغو پروازهای بين المللی امکان بازگشت اين 
ورزشکاران فراهم نشد در نتيجه اردوی آنها تا پايان ارديبهشت ماه تمديد 
شد. رسولی در مورد وضعيت خود و شيری در بلاروس به ايسنا گفت: 
»روزهای خيلی سختی را سپری می کنيم و هيچ کس جويای حالمان 
نيست. اگر فدراسيون خزانه اش خالی بود چرا ما را به اردويی پر از استرس 
فرستاد. اکنون سه هفته است که غذای درست و حسابی نخورده ايم و هر 
روز ضعيف تر از ديروز می شويم، حتی صاحبخانه به دليل ندادن اجاره 
می خواهد ما را از خانه بيرون کند. اين بلايی که فدراسيون سر ما آورده، 

از صد بار کرونا گرفتن هم برايمان بدتر بود.«

طاق زدن یورو با ریال به نرخ روز!
محرمانه نگه داشتن رقم و مفاد قرارداد مربيان خارجی در فوتبال ما يکی 
از اصول اساسی محسوب می شود تا جايی که آقايان تمام تلاش شان را 
می کنند تا اين مسئله همچون رازی س��ر به مهر باقی بماند. البته اين 
موضوع تنها تا زمانی مخفی می ماند که مربی فرنگی شکايت نکند، چراکه 
به محض رسيدن ش��کايت به فيفا دست گل هايی که مديرانمان به آب 
داده اند فاش می شود. در مورد اسکوچيچ اما شرايط کمی متفاوت است 

و فعلًا يکی از دروغ ها لو رفته است.
مدي��ران از وزارت گرفته تا فدراس��يون فوتبال با آب و ت��اب از قرارداد 
سرمربی تيم ملی می گفتند و از آن به عنوان فتح الفتوح ياد می کردند. 
تمام افتخار آقايان اين بود که قرارداد اسکوچيچ ريالی منعقد شده و ديگر 

مشکلی بابت پرداخت ارز نخواهيم داشت! 
بعد از مطرح شدن اين ادعا، آنها که به قراردادهای خارجی آشنا بودند 
واکنش نشان دادند و ريالی بودن يک قرارداد بين المللی را دور از تصور 
خواندند. اينکه مربی خارجی چطور حاضر ش��ده قراردادی ريالی امضا 
کند نيز يکی ديگر از اين ابهامات بود. منتها آقايان همچنان موج سواری 
کردند، قرارداد اسکوچيچ را افتخار دوره مديريت خود خواندند و حتی 

در برابر دلسوزان و مطلعان موضع گرفتند.
اما دبير برکنار شده همان فدراسيون پرحاشيه پرده از رازی برداشت که 
مديران فعلی برای لاپوشانی واقعيت به تکاپو افتاده اند . قرارداد اسکوچيچ 
به يورو ثبت شده است؛ ادعای شکوری برايمان مثل روز روشن بود، چراکه 
عادت کرده ايم ادعاهای فدراسيونی ها را تا زمان روشن شدن واقعيت ها و 
پشت پرده ها باور نکنيم. اين اولين باری نيست که حرف های شان دروغ 
از آب درمی آيد و اميدواريم واقعيت ها فق��ط به بحث ارزی بودن قرارداد 
ختم شود و در آينده جزئيات تازه ای از رقم دستمزد اسکوچيچ رو نشود. 
جای تأسف دارد که رو شدن واقعيت ها هم باعث نمی شود آقايان دست از 
دروغگويی و بهانه تراشی بردارند. اينکه بگويند يوروهای اسکوچيچ به ريال 

پرداخت خواهد شد، فرافکنی به سبک فدراسيون فوتبال است.
مش��کلات ارزی و اقتص��ادی ب��رای پرداخ��ت دس��تمزد مربي��ان و 
فوتباليس��ت های خارجی يکی از چالش های مهم فوتبال ما به ش��مار 
می رود و تعداد شاکيان نيز رو به افزايش است. با تکيه بر همين مسئله 
حساسيت ها روی قرارداد اسکوچيچ زياد بود، به همين دليل مسئولان 
برای موفق جلوه دادن عملکرد خود روی موضوع دستمزد ريالی سرمربی 
تيم ملی مانور دادند، در حالی که پذيرفتن اين ادعا بس��يار سخت بود. 
حالا رئيس بخش اقتصادی فدراسيون به جای عذرخواهی بابت ادعاهای 
غيرواقع، موضوعی به مراتب عجيب تر را مطرح کرده است؛ در حالی که از 
گوشه و کنار می شنويم در همين فوتبال ايران برخی ها دستمزد دلاری 
دريافت می کنند، فدراسيون از مردم می خواهد باور کنند اسکوچيچ هم 
مثل آنها به ريال حقوق دريافت می کند. اگر اينطور باش��د بايد ببينيم 
سرمربی کروات پس از دريافت دستمزد ۲00 هزار يورويی اش، آن هم به 
ريال چطور آن را به يورو يا دلار تبديل می کند و از چه طريقی اين مبلغ 

را به بانک های خارجی انتقال می دهد.
نوسانات ارزی دردسرهای زيادی برای کش��ور داشته و بر فرض اينکه 
ادعای فدراسيون درست باشد اين ما هستيم که ضرر می کنيم. قيمت 
ارزهای خارجی در حال افزايش اس��ت و با قرار گرفت��ن يورو در کانال 
۱۷ هزار تومان اس��کوچيچ با خيال راحت به همان ۲00 هزار يورو فکر 
می کند. البته يک احتمال ديگر هم وجود دارد و آن اينکه قرارداد يورويی 
به يورو پرداخت خواهد شد که اين بحث از بقيه محتمل تر است. دبير 
قبلی فدراسيون علت اين کار را پرداخت دستمزد آقای سرمربی از محل 
درآمدهايمان از فيفا عنوان کرده است که در هر صورت مبحث فرافکنی 
و فرار آقايان از واقعيت در فوتبال ما تمامی ندارد و اگر روزی به مرحله ای 
برس��يم که با مديران دروغگو برخورد شود، قطعاً آن روز آغاز پيشرفت 

مديريتی در فوتبال و حتی ورزش کشور خواهد بود.

رونمايی از طرح فدراسيون با وجود مخالفت بنا و محمدی

لجاجت یا عدالت؟
داستان تدوين چرخه انتخابی تيم های ملی کشتی اين روزها به بزرگ ترين 
دغدغه فدراسيون تبديل شده، خصوصاً که با وجود مخالفت های نهان و 
آشکار سرمربيان تيم های کشتی آزاد و فرنگی، دبير همچنان بر اجرای 

دقيق و بی چون و چرای آن اصرار دارد.
    

اختلاف نظر ها هنوز به قوت خود باقی اس��ت. دبير صراحتاً می گويد که 
وظيفه سرمربيان انتخاب ملی پوش نيست، بلکه آماده سازی آنان است 
و قصد کوتاه آمدن هم ندارد. بنا هم با انتشار پستی معنادار )آمدن دليل 
می خواهد، ماندن بهانه و رفتن هيچ کدام(، احتمال کناره گيری خود را بر 
سر زبان ها انداخته است. غلام محمدی هم صراحتاً از کم شدن اختيارات 
سرمربيان گله می کند: »نبايد اتفاقی که قبل از لندن رخ داد دوباره تکرار 
شود. اهل قهر و آشتی هم نيستم يا می مانم کارم را می کنم يا می روم، به 
همين دليل در جلسه نيز نظراتم را گفتم و رفتم. من خودم به برگزاری 
انتخابی اعتقاد دارم، اما بايد مواردی تدوين شود که قابليت اجرا داشته 
باشد. از طرف ديگر در اين طرح شأن سرمربی تيم ملی هم بايد در نظر 
گرفته شود. تا جايی که بتوانم اثرگذار باش��م، می مانم اما شأن و اقتدار 
س��رمربی نبايد ناديده گرفته ش��ود، خصوصاً اينکه من هستم که بايد 
پاسخگوی انتظارات مردم باشم.« اتفاقاتی که نشان می دهد جنجال های 

تدوين چرخه انتخابات همچنان به قوت خود باقی است.
    

با وجود اين به نظر می رسد آقايان درصدد حل و فصل اختلافات باشند، 
به خصوص که جديدی نيز بعد از حضور در برخی جلسات بررسی طرح 
انتخابی تأکيد داشت اين طرح احتياج به بازنگری و چکش کاری دارد 
که اين کار مستلزم زمان است و اميدوار بود طی يکی، دو ماه آينده با کار 
کارشناسی بيشتر اين طرح کامل تر و جامع تر شود. ضمن اينکه او تأکيد 

به باز گذاشتن دست محمدی و بنا دارد.
    

حال آنکه انتشار خبر رونمايی از طرح انتخابی کشتی به رغم نهايی نشدن آن 
نشان از لجبازی فدراسيون با سرمربيان تيم های ملی دارد: »پس از چندين 
ماه کار کارشناسی، سرانجام طرح جديد و خبرس��از انتخابی تيم های ملی 
کش��تی تحت عنوان چرخه انتخابی آماده و پس از بررسی های نهايی برای 
انجام اصلاحات جزئی، طی روزهای آينده به مرحله اجرا درخواهد آمد.« به 
گفته عليرضا دبير، رئيس فدراسيون کشتی طرح جديد انتخابی تيم های ملی 
کشتی تحت عنوان چرخه انتخابی پس از حدود هشت ماه کار کارشناسی آماده 
رونمايی شده و قرار است از اين پس مبنای انتخاب ملی پوشان کشتی ايران 
در رقابت های جهانی و المپيک باشد. اين طرح که البته هنوز به تأييد نهايی 
نرسيده  در سه قسمت و بر اساس نحوه عملکرد و نتايج کشتی گيران تدوين 
شده و کشتی گيران بر اساس عملکردشان و با امتيازهای ورودی مختلف در اين 

سه قسمت يا پلن قرار می گيرند و وارد چرخه انتخابی می شوند.«
    

به رغم گله های ضمنی سرمربيان تيم های ملی، اما برخی چون عليرضا رضايی 
بر اين باورند که چرخه انتخابی طرح بسيار خوبی است و با اين شرايط هيچ 
جوانی سرخورده از ميدان خارج نمی شود: »اين طرح بسيار خوبی است و 
کسی نمی تواند بگويد حق خوری شده است. بايد عدالت در ورزش حرف اول 
را بزند. اميدوارم با تعاملی که فدراسيون و کادر فنی دارند، ساليان سال اين 
طرح برای کشتی بماند، چراکه در اين صورت هيچ جوانی سرخورده از ميدان 
خارج نمی شود. در 80،۷0 سال گذشته فدراسيون کشتی هيچ قانونی برای 
انتخابی نداشته و خيلی از مواقع قهرمان ها انتخابی را دور زدند و اين حواشی 

زيادی درست کرد. با اين حال بايد نظر سرمربی در چرخه هم ديده شود.«
انتشار خبر رونمايی از طرح پيش��نهادی فدراسيون کشتی به رغم نهايی 
نش��دن آن اگرچه می تواند جنجال های تازه ای را به دنبال داشته باشد، 
اما گفته می شود فدراس��يون در نظر دارد طی روزهای آينده برای جلب 
نظر سرمربيان گله مند تيم ملی جلساتی را با آنها برگزار کند. علاوه بر آن 
مسئولان فدراسيون کش��تی در نظر دارند طی روزهای آتی نيز جلسات 
کارشناسی برای شنيدن نقاط ضعف و قوت و معايب احتمالی اين چرخه 
برگزار  کنند و احتمال اعمال برخی تغييرات جزئی نيز در آن وجود دارد. در 
غير اين صورت شنيده ها حاکی از آن است که همين طرح به مرحله اجرا 
در می آيد تا همه کشتی گيران در تمامی مراحل از جايگاه خود و برنامه های 

پيش رو برای رسيدن به دوبنده تيم ملی آگاهی داشته باشند.

کاظم اوليايی

مديرعامل پيشين باشگاه استقلال 
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